
 

 

 

Besluitenlijst digitale vergadering commissie Ruimte 24 juni 2020  
 

 

Aanwezig 
Plv. voorzitter: dhr. R.A. Teunissen 

Commissiegriffier: mevr. E.H. Hondelink-Rinsma 

Leden: mevr. T.J.E.M. Riswick-Keultjes (Lokaal Belang); dhr. E.G.B.M. Buil 
(Lokaal Belang); dhr. E.R. van Essen (Lokaal Belang); dhr. F.B.M. 
Evers (CDA); dhr. A.M. Meijer (CDA); dhr. B.J.F.M. van der Kroon 
(CDA); dhr. M.R.A. Lap (PvdA); dhr. W.J. Snelders (VVD); dhr. 
P.W.M. Pollmann (D66); dhr. B.M. Kagei (GroenLinks); mevr. L van 
der Velden (SP) en dhr. P.J.M. Freriks (Sociaal Zevenaar) 

Collegeleden: mevr. C.M. Koers-de Graaf; dhr. J.W.H. Winters; mevr. B.M. Elfrink 
(gedeeltelijk) 

Overige aanwezigen: n.v.t. 

Afwezig met 
kennisgeving: 

dhr. E. Verkampen (D66), dhr. H.A. Bulten (Lokaal Belang) en mevr. 
M. Dunnink (SP) 
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Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent de digitale vergadering om 19.30 uur en heet de commissieleden 
van harte welkom. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
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Inspraak 

Er hebben zich geen insprekers aangemeld. 
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Vaststellen besluitenlijsten vorige vergaderingen 

De commissie wordt gevraagd de besluitenlijsten van de vergaderingen van 27 mei en 

3 juni jl. vast te stellen. De besluitenlijst van 3 juni jl.is nog niet gereed en zal in de 

volgende vergadering vastgesteld worden. De besluitenlijst van 27 mei jl. wordt 

ongewijzigd vastgesteld.  
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Vaststellen raadsplanning en lijst toezeggingen en moties 

Er zijn geen opmerkingen ten aanzien van de raadsplanning en de lijst van toezeg-

gingen en moties. 
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Kaderbrief 2021-2024 

Dit onderwerp komt in alle commissies aan de orde. 

 



 

 

 

De raad wordt voorgesteld: 

1. voor 2020 af te zien van vaststelling van een Kadernota als voorbereiding op de 

Meerjarenbegroting 2021-2024; 

2. de in plaats van de Kadernota opgestelde Kaderbrief 2021-2024 voor kennisgeving 

aan te nemen. 

 

Commissie  

De commissieleden stellen in de beraadslagingen vragen en opmerkingen over: 

- de zorgen over de slechte financiële situatie en de effecten van de corona-crisis 

- de keuze van het college voor een kaderbrief in de huidige situatie en de 

constatering dat de kaderbrief een helder beeld geeft van de risico’s en onzekerheden 

- het inzetten van parkeergelegenheden voor andere activiteiten 

- het uitgangspunt van 6 maanden beperkte maatregelen, terwijl er nog veel zaken 
onzeker zijn 
- de compensatie van het Rijk 
 

College 

Het college laat weten dat het uitgangspunt van 6 maanden is gericht op templates 

die in het land gebruikt worden, maar het is wel een risico op zichzelf. Er is een keuze 

gemaakt in het scenario, wat dat scenario doet in de Kadernota en dat scenario is 

doorberekend. Er zijn echter nog teveel onzekerheden.  

Toezegging: 

Wat het inzetten van de parkeergelegenheden voor andere activiteiten betreft, zegt 

het college toe hier schriftelijk op terug te komen (het in de herinrichting meenemen 

van andere mogelijkheden zoals elektriciteitspalen voor auto’s en fietsen, hub’s etc.).  

 

Conclusie 
Aangezien de Kaderbrief ook besproken wordt in de andere commissies wordt  het 
onderwerp als BESPREEKSTUK doorgeleid naar de raadsvergadering. 
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Jaarstukken 2019 gemeente Zevenaar 

De raad wordt voorgesteld: 

1. De jaarstukken 2019 vast te stellen; 

2. Kennis te nemen van het accountantsverslag van Stolwijk & Kelderman en de 

reactie van het college op dit verslag; 

3. Het voordelige resultaat 2019 toe te voegen  aan de algemene reserve. 

 

 

 

 



 

 

Commissie  

De commissieleden stellen in de beraadslagingen vragen en opmerkingen over: 

- de constatering dat de jaarstukken de stand van zaken weergeeft en niet SMART is, 

niet gekoppeld aan tijd 

- het centrum in relatie tot de bouw en de corona-maatregelen  

- de gebruiksonvriendelijkheid van de huidige parkeerautomaten, met name lastig 
voor ouderen 
- de gladheidsbestrijding 
- 7Poort: station, afname gronden, aansluiting 2e brug, parkeren voor vrachtwagens 
en voorlopig ontwerp 
- aanleg fietspad Geitenwaard 
- goedkoop bouwen 
- realisatie Babberichseweg 
- glasvezel buitengebied 
- energieverbruik gemeente Zevenaar 
- slechte staat noodfietspad Spijk naar Lobith bij Tengnagelwaard 
- de goede leesbaarheid van de jaarstukken  
- herinrichting kop Tolkamer (riolering) 
 
College 
Het college beantwoordt de gestelde vragen.  
Wat 7Poort/2e viaduct betreft: dit wordt gezamenlijk opgepakt met ProRail en is 
gekoppeld aan de uitgiften van de gronden en de treinstiltes waar ProRail aan werkt. 
Hier wacht het college op, zodat het zo min mogelijk geld gaat kosten. College heeft 
ook nog geen voorlopig ontwerp gezien.  
Babberichseweg: de situatie is wel veranderd. De omwonenden Bettestraatje vinden 
de middengeleider niet gewenst en veel fietsers gebruiken fietspad Witte Kruis. Het 
college is ook bezig met de MER-procedure Witte Kruis, waardoor er een andere 
situatie Babberichseweg ontstaat. Eind van het jaar komt hier meer zicht op en dan 
komt het college met meer oplossingsrichtingen. 
Energieverbruik: het opnemen van het energieverbruik is erg lastig, maar daar moet 
wel op geacteerd worden.  
Parkeerautomaten: college is van oordeel dat het voor de inwoners nog even wennen 
is en dat er ook parkeer-apps zijn. Er komt nog een evaluatie over de parkeerauto-
maten en er zullen aanpassingen gedaan worden als dit noodzakelijk is. 
Het college is de mogelijkheden voor vrachtwagenparkeren op 7Poort aan het 
onderzoeken waarbij het Parkmanagement ook wordt betrokken. Een eerste gesprek 
heeft inmiddels plaatsgevonden.  
Wat de Tengnagelwaard betreft laat het college weten nog geen eigenaar te zijn van 
alle stukken grond, maar men is wel in gesprek hierover. Aan de fractie van de VVD 
wordt gevraagd de gestelde technische vragen over het fietsvoetpad schriftelijk in te 
dienen (is inmiddels gebeurd).  
Toezegging fietsvoetpad Tengnagelwaard: zodra de positionering van het 
fietsvoetpad goed in beeld is gebracht, zal het college dit aan de raad doen 
toekomen.  
 



 

College zet uiteen wat de rol en positie van het college is ten aanzien van de aanleg 
van glasvezel in het buitengebied. Gemeente verleent de vergunningen mits partijen 
aan de voorwaarden voldoen. Het college heeft ten aanzien van het proces verder 
geen middelen of regie. Inwoners moeten contact opnemen met ondernemer(s). 
Kop Tolkamer: bij ieder project is er ook een onderzoeksfase naar bijv. straatwerk, 
riolering etc. Als voorzien wordt dat er nog iets moet gebeuren aan bijv. de riolering, 
dan wordt dat direct meegenomen. In dit geval moet de riolering ook worden 
meegenomen. Het is al wel gealloceerd, maar nog niet meegenomen. Na het 
onderzoek komt het college bij de raad terug met een kredietaanvraag.  
 
Conclusie 
Aangezien de Jaarstukken ook besproken worden in de andere commissies wordt  het 
onderwerp als BESPREEKSTUK doorgeleid naar de raadsvergadering. 
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Starterslening gemeente Zevenaar 

De raad wordt voorgesteld de Verordening Starterslening gemeente Zevenaar 2020 

vast te stellen. 

 

Commissie  

De commissieleden stellen in de beraadslagingen vragen en opmerkingen over: 

- of de starterslening alleen bestemd is voor meerkosten verbetering woning of ook 

voor bijkomende kosten (zoals bijv. notariskosten); er zit verschil in de tekst in het 

raadsvoorstel en de verordening 

- bijdrage Provincie in Q4 
- een evaluatie over de starterslening 
- het uiteindelijke aantal mensen dat hier gebruik van kan maken, aangezien het over 
een bedrag van 1 miljoen gaat ; als het meer mensen zijn dient bijstelling (het 
opplussen van het bedrag) in overleg met de Provincie plaats te vinden, wellicht dit 
jaar al indien bekend is hoeveel mensen hier gebruik van willen maken 
- het inzetten van activiteiten om meer mensen te bereiken 
- het uitvoeren van de motie die hieraan ten grondslag ligt 
- de prijsstijging van huizen waardoor wellicht in de toekomst het maximaal te lenen 
bedrag in de toekomst aangepast moet worden. 
 

College 

De Starterslening is besproken in de subregio Liemers Plus en wordt niet door iedere 

gemeente ingezet. Door de gedeputeerde is al toegezegd dat de Provincie deze 

ontwikkeling ondersteunt. Onderliggende verordening is de standaardverordening 

voor de Svn die het uitvoert. Niet iedereen kan hier gebruik van maken, omdat er de 

nodige randvoorwaarden zijn. Er hebben zich inmiddels al 8 mensen aangemeld. 

Portefeuillehouder stelt een telefonisch contact hierover met de SP voor om uit te 

leggen voor wie de starterslening precies beschikbaar is. Het college onderstreept het 

belang van een evaluatie en vindt het een goed plan om gedurende het proces al 

vroegtijdig aan te kloppen bij de Provincie. Mochten heel veel mensen hiervan 

gebruik willen maken, dan komt dit bij de raad terug voor een nieuwe afweging.  

 



 

Conclusie 
Omdat er nog enkele vragen open staan wordt op verzoek van de fractie van de SP 
het onderwerp als BESPREEKSTUK doorgeleid naar de raadsvergadering. 
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Begroting RDL 2021 

De raad wordt voorgesteld geen zienswijze in te dienen op de begroting 2021 van 

Reinigingsdienst De Liemers. 

 

Commissie  

De commissieleden stellen in de beraadslagingen vragen en opmerkingen over: 

- de hoge stijging van de tarieven in een korte tijd en de constatering dat een te hoge 

stijging leidt tot ander gedrag van de inwoners (illegale vuilstort en overload 

Kringloopcentrum) 

- het principe van “de vervuiler betaalt” 
- de kostenstijging in bepaalde categorieën afval en het aanbrengen van nuancering 
daarin (bijv. chemisch afval gratis en een zakje afval heel duur); de fractie van 
GroenLinks kondigt aan hierover technische vragen te stellen bij het vaststellen van 
de tarieven eind van dit jaar 
- het verlenen van service door bijvoorbeeld inhaaldagen vast te stellen bij vrije 
dagen/vakanties 
- de ophaalfrequenties van restafval 
- het inzamelen van incontinentiemateriaal en luiers (stand van zaken project) 
- de prijzen van het aanbiedstation en het vastrecht ten opzichte van andere 
gemeenten  
- de stijging van het aanbieden van afval in 2020 vanwege de corona-crisis en de 
aanbeveling daarbij om kritisch te kijken naar het inkoopbeleid, het vervoer en de 
instandhouding van de gratis afvalstromen zoals GFT 
- de loonsverhogingen richting 2024 van 2,5% 
 

College 
Het college heeft begrip voor de waarschuwingen wat de stijging van de tarieven 
betreft. Goede communicatie is van belang. Bij de begrotingsbehandeling zal 
gesproken worden over de tariefstelling en daar komt dan ook de nuancering voor 
wat betreft de categorieën aan de orde. De raad dient een keuze te maken in het 
aanbieden van gratis afvalstromen. Wat de service betreft, dit neemt de 
portefeuillehouder mee naar het bestuur. Indien afval op verkeerde dagen wordt 
aangeboden, wordt hier wel actie op ondernomen via de Fixi-app. Wat de 
ophaalfrequentie/inhaaldagen betreft merkt het college op dat hier wel behoorlijke 
meerkosten aan zitten. College staat open voor een onderzoek/benchmark bij andere 
gemeenten. Het kritisch kijken naar andere kosten zoals vervoer en inkoop wordt ook 
meegenomen naar de RDL.  
 

Toezeggingen:  

- De vraag waarop de standaard 2,5% loonsverhoging richting 2024 is gebaseerd zal 

schriftelijk beantwoord worden. 



 

- Er komt vóór de commissievergadering van oktober een raadsinformatiebrief over 

de afvaltarieven met daarin opgenomen de historie van de prijsopbouw per 

afvalsoort  

- Er komt nog een schriftelijk antwoord op het verloop van de pilot in Nijmegen 
 

Conclusie 
Het onderwerp wordt als HAMERSTUK doorgeleid naar de raadsvergadering. 
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Vrijgeven subsidie herinrichting Babberichseweg als fietsstraat 

De raad wordt voorgesteld: 

1. een krediet van € 1.890.000 te verlenen ten behoeve van de herinrichting van de 

Babberichseweg tot fietsstraat; 

2. het krediet te dekken uit de daarvoor beschikbaar gestelde subsidie van de 

provincie; 

3. ermee in te stemmen dat - na de eventuele ontvangst van een aanvullende 

subsidiebeschikking van de provincie – het krediet door middel van een 

administratieve en budgettair-neutrale begrotingswijziging wordt verhoogd met het 

bedrag van het aanvullend provinciaal subsidie tot een maximaal totaalbedrag van  

€ 2.350.000 en de raad hiervan in de daarna eerstvolgende verschijnende 

Voortgangsrapportage in kennis stellen. 

 

Commissie  

De commissieleden stellen in de beraadslagingen vragen en opmerkingen over: 

- het meenemen van eventuele ontwikkelingen in de toekomst bij de herinrichting  

- de nadelen van het afsluiten van de Babberichseweg (bij Betuwelijn) voor met name 
gehandicapten 
 

College 

Het college laat weten dat het stuk onder de Fergusonbrug niet bij deze afwaardering 

hoort. Het college gaat kijken naar een permanente oplossing hoe dit goed ingericht 

gaat worden voor fietsers, niet voor auto's. Inbreng en oplossingen vanuit de fracties 

hiervoor zijn altijd welkom.  

 

Conclusie 
Het onderwerp wordt als HAMERSTUK doorgeleid naar de raadsvergadering. 
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Stand van zaken project rijkswegen A15 / A12 

De portefeuillehouder laat weten dat Rijkswaterstaat is begonnen met de 

behandeling van ruim 50 zienswijzen. College is in afwachting van de reactie van 

Rijkswaterstaat wat Zevenaar nog moet doen met eventuele aanvullende 

maatregelen aanleg A15 en verbreding A12. In reactie op de vraag of de aansluiting  

richting Duiven een vierbaansweg wordt, verwijst de portefeuillehouder naar de map 



 

A15/A12 in iBabs waarin staat hoe de aansluiting A12/A15 wordt  (een soort 

klaverblad). 
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Stand van zaken duurzaamheid 

De portefeuillehouder meldt dat er vorige week woensdag 17 juni jl. een 

raadsinformatieavond is geweest over de RES waarbij tot haar spijt weinig mensen 

aanwezig waren. De portefeuillehouder roept de raad op om te kijken naar het 

concept-bod RES en wensen en bedenkingen mee te geven in de commissie van 2 

september a.s. waarin het concept-bod aan de orde komt.  

In reactie op de vraag wat de stand van zaken is inzake Fairtrade laat de 

portefeuillehouder weten dat het rapport van Van Hall Larenstein al naar de raad is 

toegezonden. De werkelijke implementering moet nog plaatsvinden waarbij de hoop 

is gevestigd op het afstudeerproject van Van Hall Larenstein. Portefeuillehouder laat 

weten Fairtrade in de begroting op te nemen.  
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Punten van orde commissie 

De leden van de commissie kunnen agendaverzoeken aan de commissie voorleggen. 

Er zijn geen punten van orde ingediend. 
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Mededelingen portefeuillehouders 

Gelegenheid voor de portefeuillehouders om korte actuele en urgente mededelingen 

te doen. Er zijn geen mededelingen gedaan. 
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Rondvraag 

De leden van de commissie kunnen vragen stellen aan de portefeuillehouders. 

De commissieleden stellen vragen over: 
- klachten van inwoners die 300/400 meter van de Betuwelijn wonen over geluid/ 

trillingen die door college verwezen worden naar ProRail 

- invloed van vegetatie op inklinkende klei  

- problemen college grond Langeveld 

- herziening naam Batwijk 
- bestemming kunsttegels Raadhuisplein 
- gebruik openbaar toilet bij de Breuly 
- kerkenvisie gemeente Zevenaar 
- carillon oude gemeentehuis 
 

College 

Het college beantwoordt de vragen.  

- Wat de klachten van inwoners ten aanzien van de  Betuwelijn betreft is het college 

van oordeel dat het altijd goed is om de rol en positie van de gemeente aan te geven 

aan inwoners. Het college heeft binnenkort een gesprek met Prorail en zal dit 

aankaarten.  



 

- Wat Langeveld betreft laat het college weten dat dit onder de rechter is en er dus 

geen uitspraken worden gedaan.  

- Toezegging: de portefeuillehouder komt nog terug op de bestemming van de 

kunsttegels Raadhuisplein. De intentie is om ze te bewaren op een specifieke stek op 

en rond het Raadhuisplein richting Arnhemseweg, maar er moet wel voldoende 

ruimte voor gecreëerd worden. Er is een presentatiefilmpje over het Raadhuisplein 

waarin de kunsttegels genoemd worden.  

- Toilet Breuly: het onderzoek naar openbare toiletten was tijdelijk on hold gezet 

vanwege corona. De portefeuillehouder gaat graag in gesprek met drie 

raadsvertegenwoordigers over het vervolg en laat een gesprek inplannen. 

- Kerkenvisie: college is van oordeel dat een kerkenvisie bij het cultureel erfgoed en  

monumenten hoort. Er komt een Liemerse kerkenvisie en men is bezig om bij de 

Provincie gelden te verkrijgen om de visie goed in te kunnen richten. Informatie 

hierover komt via een raadsinformatiebrief naar de raad. 

- Carillon oude gemeentehuis: er komt binnenkort een collegevoorstel voor 

terugplaatsing van het carillon die nu in de opslag ligt. Het carillon moet eerst 

weersbestendig worden gemaakt en zodra iets meer bekend is zal aan de raad 

gemeld worden waar het carillon een plaats gaat krijgen op of in de omgeving van het 

gemeentehuis. 
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Sluiting 

De commissie bedankt de plaatsvervangend voorzitter, de heer Teunissen, voor zijn 

deskundige begeleiding in deze commissie als plaatsvervanger aangezien dit 

vanwege zijn op handen zijnde vertrek de laatste commissievergadering voor de heer 

Teunissen is.  

 

De voorzitter sluit onder dankzegging de vergadering om 21:25 uur. 
 

 

 


